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§ 1  

Val av justerare och dag för justering 

 
Nämndens ordförande Ulf Walther (S)  och nämndens vice ordförande 

Gustav Johansson utsågs att justera dagens protokoll. Ordföranden 

meddelade att justering sker tisdag den 30 oktober 2018. 
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§ 2    
 
Fastställande av dagordning 

 

Den utsända dagordningen fastställdes. 
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§ 3   

Aktivitetsparken i Stureby – svar på medborgarförslag  

Stadsdelsnämndens beslut 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit två 

medborgarförslag om att uppföra belysning i aktivitetsparken mellan 

Götaforsvägen och Örbyleden i Stureby. Båda förslagen uttrycker att 

parken är välbesökt och populär men vill att parken även ska kunna 

användas kvällstid när det är mörkt ute. Belysningen skulle öka 

funktionaliteten men även öka tryggheten på platsen. 

Förvaltningen ställer sig positiv till förslaget och lägger in det i 

planeringen för investeringar för 2019 eller 2020. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2018. 

Dnr 707-2018-1.2.4. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 4   

Åtgärder för restaurering av Magelungens vikar – svar på 
medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett 

medborgarförslag om att utföra restaureringsåtgärder i Magelungens 

vikar för att förhindra att vattendraget växer igen. Förslagsställaren 

vill att Huddinge och Stockholms kommuner beslutar att varaktigt 

återställa vattenflödet i Fagersjöviken, att bedriva en selektiv och 

varaktig bekämpning av sly, träd och vass längs stränderna samt att 

selektivt öka vattendjupet i vikarna. Förvaltningen välkomnar 

samtliga förslag som syftar till att restaurera Fagersjöviken och 

Magelungen så länge de inte strider mot syftet med naturreservatet. 

Avseende vegetationsborttagning och klippning av undervattensväxter 

samt ökat vattendjup utreder förvaltningen dessa frågor vidare med 

hjälp en arbetsgrupp bestående av ansvariga tjänstepersoner, konsult 

och Magelungens vänner. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 27 september 2018 

Dnr 532-2018-1.2.4. 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson , m.fl. (M), Urban Rybrink (L), 

Fotios Stathis m.fl. (MP) 

”Moderaterna, Miljöpartiet, Liberalerna, Centern och 

Kristdemokraterna i Stadsdelsnämnden EÅV, godkänner 

stadsdelsförvaltningens svar på medborgarförslaget och vill därutöver 

komplettera med följande särskilda uttalande. 
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Rågsveds naturreservat omfattar en stor del av sjön Magelungen och 

gränsar dessutom till Huddinge kommun. Huddinge kommuns 

invånare nyttjar reservatet och sjön, vilket är positivt, men på vilket 

sätt kan även den kommunen och dess innevånare bidra till sjöns 

välbefinnande? 

 

Vi önskar att stadsdelsförvaltningen EÅV, tar initiativ och med stöd 

av Stockholms stad kontaktar Huddinge kommun och inleder dialog 

om hur samarbete kan initieras för att gemensamt vårda och finansiera 

insatser för naturreservatet. Även denna kommun bör ta en del av 

ansvaret för underhållet av det nya naturreservatet och restaureringen 

av sjön Magelungen.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Peterson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i det 

särskilda uttalandet från (M). (L). (MP). 

 

 

 

 

 



 

      Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd Sammanträdesprotokoll 
25 oktober 2018 

Sida 7 

 

Justerare Utdragsbestyrkande 
 
 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsförvaltning, Box 81, 121 22 Johanneshov 
Slakthusplan 4, Tfn: 08-508 14 000, e-post: eav@stockholm.se 

§ 5   

Rullskridskobana i Östberga – svar på medborgarförslag 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på medborgarförslaget 

 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit ett 

medborgarförslag om att inrätta en rullskridskorink i Östberga. 

Förslagsställaren föreslår att anläggningen inrättas i det nya 

kulturhuset i Östberga och tycker att det skulle bli en bra mötesplats 

och motionsyta för alla i området.  

Förvaltningen välkomnar förslaget om en rullskridskorink och tycker 

att det är ett bra förslag, men ser ingen möjlighet att inrätta en 

rullskridskorink i Östberga kulturhus då husets yta inte är tillräckligt 

stor.  Förvaltningen arbetar för närvarande med att utveckla Backens 

parklek med målsättningen att avsätta en yta för skateboard-, 

rullskridsko- och sparkcykelåkning. Förvaltningen tar därför med sig 

idén om att uppföra en plats för rullskridskoåkning i den kommande 

planeringen.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 21 september 2018. 

Dnr 1.2.4.-681/2018 

 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Ordföranden Ulf Walther m.fl. (S), ledamoten Lars Sterneby (V) 

”Fortsätt satsa på medborgarinitiativ, sommartorgen och på våra 

ungdomar i Östberga 

Det är viktigt att stadsdelens lyhördhet vad gäller medborgarförslag 

fortsätter även med den nya majoriteten.  
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Om vi hade fortsatt suttit i majoritet hade vi i en dialog med de 

boende tittat på möjligheterna att uppföra en tillfällig rullskridskobana 

i anslutning till kommande sommartorg i Östberga.  

 

Vi hade också tittat på möjligheterna att vid något tillfälle genomföra 

rullskridskodisco i Östberga Kulturhus om det är något som 

ungdomarna, eller de vuxna, så önskar.” 
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§ 6   

Månadsprognos för september 2018 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden godkänner föreliggande rapport 

 

 
 

Ärendet 
För hela nämndens verksamhetsområde prognostiseras en budget i 

balans efter resultatöverföringar. Före resultatöverföringar 

prognostiseras ett underskott om 7,8 mnkr. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner månadsrapporten för september 2018. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 8 oktober 2018. 

Dnr 1.2.1.-166/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 7   

Ny friliggande förskola i parken Hagdalen i Hagsätra, 
inriktningsärende. 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag 

att utreda en ny friliggande förskola i parken Hagdalen i Hagsätra. 

 
 
 
 
Ärendet 
Stockholm stad har pekat ut området Hagsätra och Rågsved som 

fokusområden för kommande utveckling. Det innebär att staden ska ta 

ett helhetsgrepp kring planeringen av området och enligt en preliminär 

bedömning beräknas fokusområdet kunna förtätas med 3 000 nya 

bostäder. Om stadsdelarna ska växa så mycket krävs även att 

offentliga och allmänna funktioner utvecklas. Förvaltningen bedömer 

preliminärt att ett tillskott av 3 000 bostäder genererar ett behov av 

cirka 40 nya förskoleavdelningar. Förvaltningen har inom ramen för 

detta och i samråd med bland annat Exploateringskontoret, 

stadsbyggnadskontoret och SISAB pekat ut parken Hagdalen i 

Hagsätra som en plats att förlägga en ny förskola. 

Exploateringsnämnden anvisade 2018-08-23 mark för förskola inom 

fastigheten Älvsjö 1:1 till SISAB. Förvaltningen föreslår att Enskede-

Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd ger förvaltningen i uppdrag att vidare 

utreda förutsättningarna för den föreslagna friliggande förskolan i 

Hagdalen i Hagsätra inom ramen för Fokus Hagsätra/Rågsved.  

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2018. 

Dnr 744-2018-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 8   

Planerad förskoleutbyggnad 2018- 2022 

 
Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

lägesrapport över den planerade förskoleutbyggnaden för 2018-2022. 

 

 

 
Ärendet 
Förvaltningen har tagit fram en sammanställning över den planerade 

förskoleutbyggnaden inom stadsdelsområdet för perioden 2018- 2022. 

Sammanställningen syftar till att visa hur förvaltningens 

förskoleplanering beaktar kommande ökning av barn i förskoleålder, 

såväl som behov av upprustning av befintliga lokaler. Förvaltningen 

föreslår att nämnden godkänner den planerade förskoleutbyggnaden. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 1 oktober 2018. 

Dnr 737-2018-2.6. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 9   

Huvudmannaskap och utförande av hälso- och 
sjukvårdsinsatser för Gullmarsplans ungdomsmottagning 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd förlänger inte avtalet med 

Stockholms läns landsting avseende hälso- och sjukvårdsinsatser 

efter den 31 december 2018. 

2. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd beslutar i enlighet med 

förvaltningens förslag till huvudmannaskap för Gullmarsplans 

ungdomsmottagning. 

3. Paragrafen justeras omedelbart. 

 

 

 

Ärendet 
Stockholms stad, genom Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd, 

utför hälso- och sjukvårdsinsatser på Gullmarsplans 

ungdomsmottagning på uppdrag av Stockholms läns landsting sedan 

2013. Nuvarande avtal med landstinget gäller till och med den 31 

december 2018. Landstinget har efter 1 september 2017 slutat att 

ansvara för läkarbemanningen på ungdomsmottagningen i 

Gullmarsplan. De läkare som tjänstgör på ungdomsmottagningen är 

idag anställda av staden som konsulter. Förvaltningen anser att staden 

inte längre kan utföra sådana insatser på ungdomsmottagningen och 

föreslår därför att avtalet inte ska förlängas. Förvaltningen föreslår 

även att huvudmannaskapet för ungdomsmottagningen ska vara delad 

mellan staden och landstinget från och med den 1 januari 2019, vilket 

även landstinget ställer sig positiv till. 

 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 26 september 2018. 

Dnr 758-2018-1.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 10   

Strategi för god, hälsosam och klimatsmart mat – svar till 
kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut   
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

Ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat Strategi för god, hälsosam och 

klimatsmart mat till stadsdelsnämnden. Strategin ska bland annat leda 

till bättre folkhälsa, minskad miljö- och klimatpåverkan, goda 

varierade och näringsriktiga måltider och ett jämlikt måltidsutbud.   

Förvaltningen vill bland annat framföra vikten av att det i kommande 

revidering av stadens miljöprogram samt i de riktlinjer och den 

kostpolicy som ska tas fram utifrån matstrategin finns konkreta mål 

angående utsläpp och matsvinn som sedan kan följas upp via ILS.  

Förvaltningen välkomnar strategin som utgår från stadens högt ställda 

ambitioner inom klimat- och miljöområdet. Förvaltningen föreslår att 

nämnden godkänner tjänsteutlåtandet som svar till kommunstyrelsen. 

 

  

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 oktober 2018. 

Dnr 592-2018-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 

 

Särskilt uttalande 
Vice ordföranden Gustav Johansson m.fl. (M), ledamöterna Urban 

Rybrink (L), Fotios Stathis m.fl. (MP)  

”Vi välkomnar att staden utarbetar en strategi för att påverka 

livsmedelsbranschen i en klimatsmart riktning. Stockholm ska vara en 

föregångskommun gällande upphandling av mat som minskar 

klimatpåverkan. Att vara en stor upphandlande myndighet medför 

möjligheter att påverka leverantörsmarknaden genom klimatsmarta 

upphandlingskrav. Strategin saknar dock skarpa förslag om hur 

stadens upphandlingar kan ställa krav på djurskyddshållning och 

restriktiv antibiotikaanvändning i livsmedelsproduktionen.  
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Sverige är bland de bästa i världen på att använda lite antibiotika i 

djurproduktionen och samtidigt ha friska djur, vilket innebär lägre risk 

för utveckling av antibiotikaresistens samt mindre utsläpp av 

antibiotika i miljön. Att byta ut importerad mat med högre påverkan 

på klimat och miljö mot mat producerad med hög miljö- och 

klimathänsyn är ett viktigt sätt för Stockholm att ta globalt ansvar. 

Därför vill vi att stadens upphandlingar ska ställa tydliga krav på 

djurskyddshållning och restriktiv antibiotikaanvändning i 

livsmedelsproduktionen motsvarande svensk nivå.  

 

Det bör likaså förtydligas att de verksamheter inom staden som 

erbjuder måltider skall sträva efter att erbjuda minst två fullgoda 

huvudrätter, så innebär detta inte att en av dessa måste vara av 

animaliskt ursprung, båda huvudrätterna kan alltså vara vegetariska. 

Till sist välkomnar vi att staden aktivt arbetar för att minska 

matsvinnet och samlar in det matavfall som ändå uppstår. Matsvinnet 

i stadens verksamheter är ett resursslöseri som ofta beror på att för 

många portioner tillagas. Vi vill ta fram arbetssätt för att minska 

matsvinnet med innovativa digitala metoder.” 

 

Ersättaryttrande 
Ersättarna Christina Petersson (C), Claes Karlsson (KD) instämde i 

det särskilda uttalandet från (M),(L),(MP) 
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§ 11   

Rekommendation för konstgräs, gummigranulat och 
plastgjutet gummi – svar till miljö- och 
hälsoskyddsnämnden 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 
 
 
Ärendet 
Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade den 12 juni 2018 att till 

stadsdelsnämnden skicka ”Rekommendationen för konstgräs, 

gummigranulat och platsgjutet gummi” på remiss. 

Rekommendationen är en tillämpning av Naturvårdsverkets 

vägledning om anläggning, underhåll och skötsel av konstgräsplaner 

och avser i första hand att beröra stadens verksamheter och externa 

byggherrar som bygger på stadens mark. 

Rekommendationen omfattar anläggning av fotbollsplaner, mindre 

konstgräsplaner samt lekytor med gummigranulat eller platsgjutet 

gummi samt skötsel av sådana ytor. Rekommendationen innebär dock 

inte ett absolut förbud mot användning av konstgräs och platsgjutet 

gummi, men alla berörda aktörer behöver hjälpas åt för att minimera 

de skadliga verkningarna av dessa material. Utifrån detta föreslås 

därför ett antal förslag till åtgärder. Förvaltningen föreslår att 

tjänsteutlåtandet översänds till kommunstyrelsen som svar på 

remissen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 11 oktober 2018. 

Dnr 519-2018-1.5.3. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 12   

Förslag till detaljplan för kv. Familjen 2 i Östberga  
S-Dp 2015-17627 – svar till stadsbyggnadskontoret 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

Ärendet 
Stadsbyggnadskontoret har upprättat ett detaljplaneförslag som 

möjliggör att ett nytt bostadshus i 4-7 våningar kan byggas inom 

fastigheten Familjen 2 i Östberga. I bottenvåningen möjliggörs för en 

förskola med fyra avdelningar i två plan. Dessutom möjliggörs att en 

ny parkleksbyggnad uppförs i den intilliggande parkleken Backen 

inom fastigheten Årsta 1:1. Detaljplanen innefattar även en ny 

vändplan vid Kinnaredsgränd, vilken syftar till att hantera angöring 

till den nya byggnaden. Förvaltningen är positiv till planförslagets 

syfte att möjliggöra uppförandet av bostadshus med studentbostäder i 

Östberga och att en ny förskola förläggs i bottenvåningen och ersätter 

den förskola som tidigare låg på platsen. Förvaltningen är dessutom 

positiv till att parklekens byggnader och funktioner säkerställs i 

planen och att byggrätter skapas för dessa verksamheter. 

Förvaltningen föreslår att tjänsteutlåtandet översänds till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 oktober 2018. 

Dnr 2.6.-763/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 13   

Inbjudan till dialog och samverkan kring spår- och 
busstrafik i kommande trafikaffärer med trafikstart 2012-
svar till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit en remiss från 

stadsledningskontoret. Remissen kommer från Stockholms Läns 

Landsting som vill ha en dialog med berörda kommuner om de 

trafikaffärer för kollektivtrafiken som ska genomföras under 

kommande år. Enligt de styrdokument som används vid planering av 

kollektivtrafiken har landstinget formulerat några viktiga frågor som 

de vill fokusera på och diskutera tillsammans med berörda kommuner. 

Förvaltningen föreslår att nämnden godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 19 oktober 2018. 

Dnr 1.5.1.-799/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 14   

Rusta upp kollektivtrafikmöjligheterna på Gullmarsplan, 
motion från (L) – svar till kommunstyrelsen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd godkänner förvaltningens 

tjänsteutlåtande som svar på remissen. 

2. Nämnden tillstyrker motionen  

 

Ärendet 
Enskede-Årsta-Vantörs stadsdelsnämnd har mottagit en remiss av 

motion från Patrik Silverudd (L) och Peter Backlund (L) om att rusta 

upp kollektivtrafikmöjligheterna på Gullmarsplan. Utifrån att 

Gullmarsplan är en viktig lokal och regional bytespunkt för 

kollektivtrafiken yrkar motionärerna  att detaljplanearbetet för 

Söderstaden etapp 4, Gullmarsplan och Nynäsvägen, påbörjas 

omgående. Motionärerna önskar även att staden tillsammans med 

Stockholms län landsting ser över möjligheterna till mer kortsiktiga 

lösningar för att göra Gullmarsplan till en bättre kollektivtrafikplats.  

Förvaltningen ställer sig positiv till de förslagna åtgärderna men vill 

poängtera att dylika åtgärder planeras inom ramen för utbyggnad av 

tunnelbanans gröna linje i söderort. Detta kommer dock ske under 

kommande år och även förvaltningen bedömer att mer akuta lösningar 

bör sättas in för att på kort sikt lösa de problem som identifierats.  

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 25 september 2018. 

Dnr 692-2018-1.5.1. 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 15   

Ansökan om serveringstillstånd för Fazer & Co Mukbang, 
Pastellvägen 4, svar till socialförvaltningen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering i 

restaurangen måndag till söndag kl. 11:00-01:00. 

 

 

 

Ärendet 
Fazer Food Services AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering 

för Fazer Food & Co Mukbang med placering Pastellvägen 4 

Johanneshov. Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på 

remiss till stadsdelsnämnden. Förvaltningen bedömer att det inte finns 

några hinder för att Fazer Food Services AB ska få sin ansökan om 

tillstånd för alkoholservering i restaurangen mellan kl. 11:00-01:00 

måndag till söndag beviljad och tillstyrker ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 4 september 2018. 

Dnr  1.5.2.-583/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 16   

Ansökan om serveringstillstånd för Soyokaze, 
Sofielundsvägen 7 – svar till socialförvaltningen 

Stadsdelsnämndens beslut 
 

1. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering 

i restaurangen dagligen kl. 11:00-22:00. 

2. Nämnden tillstyrker ansökan om tillstånd för alkoholservering 

dagligen kl. 11:00-22:00. 

 

 

Ärendet 
Sushi Soyokaze AB har ansökt om tillstånd för alkoholservering för 

Soyokaze med placering Sofielundsvägen 7, Enskededalen. 

Socialförvaltningens tillståndsenhet har sänt ansökan på remiss till 

stadsdelsnämnden. Förvaltningen bedömer att det inte finns några 

hinder för att bevilja ansökan om tillstånd för alkoholservering på 

Soyokaze, i restaurangen mellan kl. 11.00 och 22. 00 dagligen och 

tillstyrker ansökan. 

 

Stadsdelsförvaltningen hade redovisat ärendet i ett tjänsteutlåtande 

daterat den 18 september 2018. 

Dnr 1.5.2.-731/2018 

 

Beslutsgång 
Nämnden ställde sig bakom förvaltningens förslag. 
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§ 17   

 

Anmälningsärenden  
 

A. Förteckning över inkomna protokoll, skrivelser, m.m., anmäls i 

pärm  

B. Tjänstemannabeslut, anmäls i pärm 

C. Protokoll från Pensionärsrådets sammanträde 2018-10-22 

D. Protokoll från rådet för funktionshinderfrågor 2018-10-19 

E. Protokoll från förvaltningsgruppen 2018-10-16 

F. Balanslista över nämndens uppdrag till förvaltningen  

G. Rapport från områdesmötet i Dalen 2018-09-20 Dnr 1.2.3.-

792/2018 

  

Beslut 
Anmälningsärendena läggs till handlingarna. 
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§ 18   

Nämndens frågor 

 

Stadsdelsnämndens beslut 
Nämnden uppdrar till förvaltningen att bereda skrivelsen nedan och 

återkomma till nämnden med svar. 

 

 

 

Fler seniorboenden 

Lars Sterneby (V) 

 

”Antalet äldre som bor i otillgängliga bostäder ökar. Många äldre 

önskar mer trygghet och gemenskap samtidigt som de behöver ett mer 

tillgängligt boende för att klara ett självständigt liv. Det finns därför 

ett stort behov av utbyggnad av seniorbostäder, inte minst i östra 

Söderort som jämförelsevis har en sämre tillgång till seniorboenden 

än andra delar av staden.  

 

Förutom våra planerade seniorboenden med aktivitetscenter i 

anslutning till nybyggda vård- och omsorgsboenden kan 

seniorboenden skapas exempelvis genom omvandling av fastigheter. 

Enligt Boendeplan för år 2019 med utblick mot 2040 ska i sådana fall 

omvandling till seniorlägenheter alltid innebära ett mervärde för 

stadsdelens äldre. Självfallet måste det också finnas tekniska 

möjligheter att skapa seniorlägenheter med rimliga hyresnivåer. 

 

Vi vill därför ge förvaltningen i uppdrag att ta fram förslag på fler 

seniorboenden, med närhet till service, kollektivtrafik, natur m.m. som 

kan bedömas vara attraktivt för seniorer.” 
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§ 19   

Stadsdelsdirektörens information 

Stadsdelsdirektör Lena Lundström Stoltz informerade:  

 

Tisdag den 23 oktober hade förvaltningen besök från länsstyrelsen 

som i  regleringsbrev från regeringen fått uppdrag att samverka med 

kommunerna om  handlingsplaner för klimatanpassning, redovisa 

vilka insatser som görs hos kommunerna i länet och samordna det 

regionala och lokala klimatanpassningsarbetet. Länsstyrelsen ska 

bedöma vilken effekt detta får för länets anpassning till ett förändrat 

klimat. 

 

Den 24 oktober uppmärksammades Skyddsombudens dag. 

 

Den 25 oktober, Benchmarking om jämställdhetsintegrering genom 

satsningen av modellkommuner. Jämställdhetsintegrering innebär att 

ett jämställdhetsperspektiv införlivas i all planering, beslut, 

genomförande och uppföljning av en verksamhet. I arbetet med 

modellkommunerna används benchmarking som en metod för att lära 

av goda förebilder. 

 

Den 8 november kommer att ordnas en samverkansdag över 

förvaltningsgränser. Representanter från utbildningsförvaltningen, 

rektorer och biträdande i stadsdelen, RVT m.fl. träffas över temat 

vålds- och preventionsarbetet. 

 

Den 22 november kl. 14-16,  Budgetgenomgång för nämnden inför 

VP 2019, Gotland 

 

 

Nämnden tackade för informationen. 
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